

AWARD CITATION

- | | | |
|---------------------------------------|---|---|
| 1. | Surname, name and middle name | CHETVERIKOV VLADIMIR KUZMICH |
| 2. | Rank | Sr. Lieutenant |
| 3. | Position and unit | Head of the signalling service of 302 Guards mortar regiment. |
| is recommended for order "RED BANNER" | | |
| 4. | Birth year | 1914 |
| 5. | Nationality | Russian |
| 6. | Party membership | VKP(b) member |
| 7. | Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war | In Patriotic war since June 1941 on South-Western front. |
| 8. | Wounds and contusions | One severe wound in 1941 |
| 9. | In Red Army service since | 1936 |
| 10. | Drafted by which induction station | Makeevka district military commissariat, Stalino region. |
| 11. | Previous awards | None |
| 12. | Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i> |

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Head of the signalling service of the regiment Guards Sr.Lt. CHETVERIKOV proved himself in combat as a decisive and brave officer. During the winter fighting period 1942-1943, comrade CHETVERIKOV performed many times quite difficult combat assignments. On 24 December 1942, comrade CHETVERIKOV was assigned to bring a column of 10 ammunition carrying trucks to the positions of 413 Guards mortar squadron located in stanitsa Tatsinskaya supporting 2 Guards "Tatsinskaya" tank corps, which was semi-encircled by the enemy. Comrade CHETVERIKOV honourably fulfilled that mission. The ammunitions were delivered in time, so that the squadron salvos eliminated enemy troops and allowed to escape enemy encirclement with small losses together with 2 tank corps. During our offensive towards Rogan'-Vasishevo-Bezlyudovka on 14 August 1943, comrade CHETVERIKOV was ordered to setup wired signalling links between the squadrons and the regiment headquarters.

Sr.Lt. CHETVERIKOV departed on a vehicle to the sovkhos "Stalin", but it was still occupied by the German sub-machine gunners, who opened fire at his vehicle. Sr.Lt. CHETVERIKOV acted resolutely. He and his signalmen flanked the enemy and eliminated 6 enemy soldiers, captured and returned to the base their firearms. He established the wire links in proper time, which enabled the squadrons to fire its salvo at enemy troops concentration in the villages Vasishevo-Lezogibovka.

The villages were taken by our troops with only small losses. During the winter offensive, as well as during the Kharkov offensive, comrade CHETVERIKOV efficiently establishes signalling networks, such that both the radio and the wireline signalling is always reliable. He also efficiently provides signalling towards the supported rifle units.

For personal courage and bravery, for efficient organisation and command of his signalling units during battles, Sr.Lt. CHETVERIKOV deserves state award order "RED BANNER".



20 August 1945 Chief of Staff of 302 Guards mortar regiment
Guards Major signature /SCHERBIN/

II. Conclusion of the superiors

Comrade CHETVERIKOV is a brave and resolute combat officer. He is initiative and resourceful. He takes care of his equipment and saves it effectively. He is an efficient commander of his troops in battle.

Commander of 302 Guards mortar regiment
Guards Lt. Colonel signature /KAZAK/

21 August 1943

III. Conclusion of Army Military Council

He is to be bestowed with order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Commander of artillery troops of 57 army
Guards Mj. General signature /NOVITSKY/

31 August 1943

IV. Conclusion of the Front Military Council

V. Conclusion of the award commission

VI. Award record

94

Все графы заполнять полностью

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

- 1. Фамилия, имя и отчество Четвериков Владимир Кузьмич
- 2. Звание старший лейтенант
- 3. Должность, часть Начальник связи 302 Гвардейского Машинного полка
- Представляется к ордену "Красного Знамени"
- 4. Год рождения 1914
- 5. Национальность Русский
- 6. Партийность чл. ВКП/б/
- 7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР и отечественной войне (где, когда) в Отечественной войне с июня 1941 года Юго-Зап. фронт
- 8. Имеет ли ранения и контузии в отечественной войне имеет 1 таз. ранение в 1941 году
- 9. С какого времени в Красной Армии с 1936 года
- 10. Каким РВК призван Мокшеск. РВК Сталинской области
- 11. Чем ранее награжден (за какие отличия) наград не имеет
- 12. Постоянный домашний адрес представляемого к награждению и адрес его семьи

И
В
Ш
И
О
П
Д
А
Я

I. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

Начальник связи полка гвардии старший лейтенант Четвериков В.К. в бою показал себя решительным и смелым офицером. В период зимних боев 1942-43 года т. Четвериков не раз выполнял весьма важные боевые задания. 24 декабря 1942 года т. Четверикову было поручено доставить колонну в 10 автомашин с боеприпасами в 413 ГИД который находился в полуокружении в ст. Тациская с 2-м Тациским Гвардейским Танковым корпусом, тов. Четвериков с честью выполнил это боевое задание боеприпасы были доставлены своевременно и дивизион своими залпами уничтожил живую силу противника и с малыми потерями вышел из окружения в месте с танковым корпусом. В период наступления наших частей на Рогань-Васищево-Безлюдовка 14.8.43 года т. Четверикову было приказано наладить проволочную связь с дивизионами и штабом полка.

Ст. лейтенант Четвериков выехал с машиной в совхоз имени Сталина, но там еще находилась группа вражеских автоматчиков и открыли по автомашине огонь, ст. лейтенант Четвериков не растерялся окружив со своими связистами автоматчиков, уничтожив при этом 6 автоматчиков и автоматы доставил в часть, своевременно наладил связь с дивизионами благодаря чему дивизионы дали своевременно залпы по группировке противника в Васищево - Лезогубовка которые были взяты нашими частями с малыми потерями. В наступательном бою как зимой так и в период наступления на Харьков т. Четвериков разумно организует связь с дивизионами благодаря чему связь всегда работает бесперебойно как по радио так и проволочная, а также хорошо осуществляет связь с пехотными подразделениями которых поддерживают дивизионы.

За личную храбрость в бою, за умелое руководство и организацию связи в бою гвардии старший лейтенант Четвериков В.К. достоин правительственной награды орденом "КРАСНОГО ЗНАМЕНИ".

Начальник штаба 302 ГИП
 Командир (начальник) Гвардии А И О Военный комиссар ДЕРЖИН
 (звание) (звание)

20 августа 1943 г.

II. Заключение вышестоящих начальников

Тов. Четвериков смелый и решительный в бою офицер. Инициативен и находчивый в работе. Заботливо эксплуатирует и сберегает материальную часть. Умело руководит своими подчиненными на поле боя.

Достоин правительственной награды ордена "КРАСНОГО ЗНАМЕНИ".

Командир (начальник) Военный комиссар (звание)

21.8.43 г. Командир 302 гвардии артиллерийской бригады полковник /Иванов/ /ИЗБАГ/

III. Заключение Военного Совета Армии

Наградить орденом "Отечественной войны" II ст.

Командующий артиллерией 31 армии Гвардии генерал-майор Артиллерии /Новицкий/ -

Командующий Армией Член Военного Совета (звание)

"....." 194 г. Начальник штаба (звание)

IV. Заключение Военного Совета фронта (округа)

Командующий Член Военного Совета (звание)

"....." 194 г. Начальник штаба (звание)

V. Заключение наградной комиссии НКО

Председатель

Члены 1. 2. 3.

"....." 194 г.

VI. Отметка о награждении